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• Prázdniny a dovolenéPrázdniny a dovolenéPrázdniny a dovolenéPrázdniny a dovolené    

• Akce s vůní benzínu Akce s vůní benzínu Akce s vůní benzínu Akce s vůní benzínu ----    fichtlcupyfichtlcupyfichtlcupyfichtlcupy    

Vážení čtenáři, vítám Vás na 
stránkách „Dolckého občasní-
ku“. Jak jste si jistě všimli, 
z a č a l i 
jsme rea-
l i z o v a t 
akce, kte-
ré máme 
napláno-
vané na 
tento rok. 
V měsíci 
b ř e z n u 
byla poří-
zena nová 
p lakáto-
vací des-
ka, která 
b y l a 
umístněná na původní místo 
vedle čekárny.  Na přístřešku 
za „Párníkem“ byla opravena 
kompletně střecha, původní 
krytina Onduline, do které už 
zatékalo, byla nahrazena tra-
pézovým plechem. Veškeré 
práce související s touto akcí 
zajišťoval a realizoval Sbor 
dobrovolných hasičů Dolce. 
V dubnu bylo firmou Petr 
Louda opraveno průčelí bu-
dovy OÚ ve spodní části, kde 
odpadávala omítka a prove-
den nový nátěr na autobusové 
čekárně. A též v tomto měsíci 
bylo instalováno do budovy 
OÚ zařízení na úpravu pitné 
vody, jenž by mělo odstranit 
z vody, kterou bereme z vrtu 
v „B řezinkách“, mangan, že-
lezo, radon a zákal. Toto zaří-
zení zhotovila a namontovala 
firma Miloslava Lichtenberga 
z Nasavrk. Dále byla zhotove-
na a osazena lavička „U k říž-
ku“ v hořejší části obce. Nej-
větší akcí na tento rok je vý-
měna výpusti z rybníka. 

 V dubnu jsme podali na sta-
vební úřad v Přešticích žá-
dost o vydání kolaudačního 

souhlasu na stavbu: 
Rozšíření veřejné-
ho osvětlení Dolce 
na pozemku parc. 
č. 330/3 („Draha“) 
v katastrálním úze-
mí Dolce. Staveb-
ním úřadem jsme 
byli vyzváni k účas-
ti na kontrolní pro-
hlídce 3. května se 
schůzkou pozva-
ných na místě stav-
by. Stavební úřad 
neshledal na do-
končené stavbě 

žádné nedo-
statky a na 
tomto základě 
bylo vydáno 
k o l a u d ač n í 
r o zh o d n u t í . 
Na tuto stavbu 
jsme čerpali 
d o t a c i 
z Plzeňského 
kraje, a proto 
musíme do 
konce října 
předložit závě-
rečné vyúčto-
vání na kraj. 
 Dále jsme 
připravili veš-
keré podkla-
dy, pro podání 
žádosti na vydání kolaudač-
ního souhlasu na stavbu: 
Rozšíření veřejného osvětlení 
Dolce na pozemku parc. č. 
331(cesta kolem Nových) a 
98/1(pod Hůrkou). 
Kulturní a sportovní akce, 
k te ré  se usku tečn i l y 
v uplynulém období: v měsíci 

b ř e z n u , 

jako již tradi čně se sešli senio-
ři k přátelskému posezení při 
muzice. Program byl oboha-
cen o vystoupení žáků ZUŠ  
Dobřany, pod vedením pana 
ředitele Jana Vozára. Toto 
vystoupení mělo profesionální 
úroveň, děti se představily 
v hraní na hudební nástroje a 
ve zpěvu. 
V sobotu 5. května se pořádal 
pod záštitou SDH II. ročník 
vytrvalostního závodů malých 
motocyklů JAWA 50. Počasí i 
tentokrát bylo příznivé a závo-
dů se zúčastnilo 38 posádek, 
které se utkaly ve čtyřhodino-
vé jízdě. SDH obce Dolce jako 
pořadatel měl vše perfektně 

připraveno jak 
po stránce or-
ganizační, tak i 
toho co se tý-
kalo občerstve-
ní diváků. Po 
z á v o d ě 
v pondělí jsem 
si prošel celou 
trať a byl jsem 
velmi překva-
pen, s jakou 
p r e c i z n o s t í 
bylo celé závo-
diště uklizeno. 
S takovýmto 
přístupem ne-
b u d e  a n i 
v budoucnu 
s pořádáním 

závodů problém. 
V úterý 8. května se jel 5. roč-
ník TOUR DE DOLCE, které-
ho se zúčastnilo 13 cyklistic-
kých příznivců, trasa byla 
směrovaná na hrad Roupov a 
okolí. Počasí se vydařilo a ti, 
kteří vyjížďku absolvovali, 
byli velmi spokojeni, jak 
s vybráním trasy, která měřila 

50 km, tak 
s celkovým prů-
během vyjížď-
ky, která se obe-
šla bez defektů. 
Společně s Vámi 
se těším na 
krásné letní po-
časí.  

St.Ziegler, starosta 
obce 

      

Vítáme nové 

občánky 
 

Natálii  Šimonovou  
čp. 8  

 

Jakuba  Šilinga 
čp. 109 

Přejeme hodně štěstí do života. 
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Výpis z usnesení z 11. veřejného  
zasedání  Zastupitelstva  obce  Dolce, 
které se konalo dne 17.05.2012 od 20:00 hodin v zasedací místnosti obecního 

úřadu    
Zastupitelstvo obce Dolce na svém 
zasedání dne 17.05.2012: 
 
1. volí  ověřovatele zápisu pana Vác-

lava Duchka a pana Miroslava 
Macháčka  a  zap isova te le 
Ing.Vladimíra Majora 

2. bere na vědomí zprávu starosty 
obce za uplynulé období 

3. schvaluje inventarizaci majetku 
obce za rok 2011 

4. schvaluje závěrečný účet obce 
Dolce za rok 2011 „bez výhrad“ 

5. bere na vědomí zprávu předsedy 
finančního výboru o hospodaření 
obce k 30.4.2012 

6. schvaluje navýšení finančních 
prostředků na obecní rybník 

7. schvaluje rozpočtové opatření č. 
2/2012 

8. schvaluje pronájem pozemku 
č.parc. 221/29 o výměře 272 m2 
v k.ú. Dolce 

9. bere na vědomí připomínky obča-
nů z dnešního veřejného zasedání 

 

Je tomu už dlouhých 59 let, kdy 
v roce 1953 byla vyhlášena měnová 
reforma. Pamětníci té doby si určitě 
na tuto událost vzpomenou. Tehdy 
Škodovka vyplatila zaměstnancům 
mzdy předčasně 30. května a tím 1. 
června bankovky ztratily svoji cenu. 
Na protest vyšli škodováci do plzeň-
ských ulic. Přímým účastníkem byl i 
můj otec Josef Macháček. Po zásahu 
Státní bezpečnosti byl spolu s dalšími 
51 Plzeňáky zadržen a následně od-
souzen. Otec ,,vyfasoval‘‘ devět měsí-
ců nepodmíněně, které odpracoval 
v Jáchymovských uranových dolech 
v lágru ,,Barbora‘‘.  

Míra M. 

vání čtyřproudové silnice z Přeštic na 
Plzeň. Po dokončení obou etap komu-
nikace bude, pro kamiony jedoucí od 
Českých Budějovic lepší jezdit z Nepo-
muka do Přeštic a pak na Plzeň a na 
dálnici D5, než aby jely po silnici I/20 
dále přes Měcholupy do Plzně. 
V dnešní době projede přes komunika-
ci, která prochází naší obcí, zhruba 
2000 automobilů denně včetně náklad-
ních, po její rekonstrukci musíme po-
čítat s enormním nárůstem provozu. 
Do budoucna to pro nás občany nebu-
de nic příjemného, ale budeme se mu-
set naučit s tím žít. 

 SZ   

Nový obchvat Kokořova, narovnání 
skašovských zatáček a zlepšení stavu 
současné silnice i její rozšíření přinese 
stavba krajské silnice druhé třídy z 
Nepomuka do Přeštic. Stavba byla 
zahájená 5. 4. 2012, bude měřit 11 
kilometr ů a přijde na 240 milionů Kč 
včetně DPH.  Její první etapa začíná 
za křižovatkou za Nepomukem a kon-
čí za Skašovem. Hotová má být v 
červnu 2013. Zbylý, stejně dlouhý 
úsek Skašov-Přeštice za zhruba 300 
milionů Kč se teprve projekčně při-
pravuje a nejsou vykoupené všechny 
pozemky. Podobně jako první etapa 
také spoléhá na evropské peníze. ČTK 
to řekl Ladislav Štětka, vedoucí oddě-
lení přípravy a realizace staveb Sprá-

vy a údržby silnic Plzeňského kraje. 
„Současná silnice je ve špatném sta-
vebním stavu a je špatná i z hlediska 
dopravně-technického, tedy úzká 
komunikace, směrové oblouky i výš-
kové poměry. Úzká je silnice zejmé-
na v Kokořově a ve skašovských za-
táčkách, což jsou jediné dva úseky, 
které budou v první etapě úplně no-
vé, jinak bude upravena stávající 
stopa. Kromě dvou nebezpečných 
úseků zahrnuje úprava komunikace 
II/230 také rekonstrukci mostu přes 
Úslavu a navazující křižovatky a 
sjezdy“, říká Ladislav Štětka.  
Komunikace ale také v předstihu 
reaguje na to, že Ředitelství silnic a 
dálnic intenzivně připravuje vybudo-

Začala stavba důležité silnice Nepomuk-Přeštice 

Po patnácté ho-
dině předvedli 
p ro fe s io ná l n í 
hasiči z Přeštic 
v y p r o š t ě n í 
z havarovaného 
a u t a . 
K nahlédnutí 

Blíží se ko-
nec školního 
roku a jako 
každý rok 
p ř i p r a v i l 
Obecní úřad 
s p o l u 
s hasiči a 
m í s t n í m i 
ženami dět-
ské sportov-
ní odpoled-
ne. To při-
padlo na sobotu 2. června. Organizaci 
dětského dne si vzali na svá bedra 
manželé Jeslínkovi a paní Radka Hi-
ková. Program zahájila taneční sku-
pina malých děvčat z Přeštic. Vystou-
pení na Dolcích bylo jejich premié-
rou. Po ukázce tance následovaly ob-
vyklé disciplíny se sladkou odměnou. 

b y l o  i  z á s a h o v é  v o z i d l o 
s vyprošťovací technikou. Na závěr 
odpoledne bylo tradiční opékání vuř-
tů. Kolem 17. hodiny bylo definditiv-
ní tečkou za pěkným odpolednem 
vypuštění skákacího hradu, který byl 
dětem k dispozici po celou dobu ak-
ce. Díky patří všem, kteří se na pří-
pravě a průběhu dětského dne podí-
leli.  

Míra M.  
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V květnu loňského roku jsem na 
MŠMT podala žádost o finanční do-
taci z operačního programu Vzdělá-
vání pro konkurenceschopnost. Vyří-
zení žádosti jako všechno v tomto 
státě nebylo vůbec jednoduché, o po-
moc jsem musela požádat poradní 
orgány v Plzni, které s těmito žádost-
mi mají zkušenosti. Mnohým kole-
gům se totiž stalo, že pouze drobná 
chyba v jejich žádosti, ( pro obyčejné-
ho smrtelníka naprosto nepodstat-
ná ), zapříčinila neschválení žádosti.  
Naše žádost uspěla a na podzim nám 

MŠMT p řidělilo na projekt částku 
475 159,- Kč. Nutno podotknout, že 
jako ve všem, jde o peníze úzce váza-
né na projekt a nesmí být použity na 
cokoli jiného. V našem případě se 
jedná o další rozšíření informačních 
technologií, což v současné době vy-
žaduje jak inspekce, tak další nadří-
zené orgány. Finanční částka pokryje 
zakoupení už druhé interaktivní ta-
bule a deseti notebooků, které budou 
žáci využívat při výuce, dále pak bu-
de zajištěno kompletní propojení celé 
počítačové sítě. Ale nic není zadarmo. 

Peníze z EU do školy 
Podmínkou pro čerpání peněz je vy-
pracování 252 kusů digitálních učeb-
ních materiálů pro žáky, které musí 
splňovat určitá kriteria a musí mít 
danou strukturu, a které musíme 
vypracovat my, kantorky. Kontroly 
čerpání peněz z EU jsou totiž neú-
prosné. Navíc každý půlrok musíme 
zasílat na MŠMT monitorovací zprá-
vy o pokračování projektu. Ale na 
druhou stranu nevyužít takovéto 
možnosti získání finančních prostřed-
ků pro naši školičku by byla škoda. 

Mgr. Pavla Nohavcová, ředitelka školy  

s m r k o v é h o 
lesa. Roku 
1734 stávala 
zde ještě kap-
le. Dnes ozna-
čuje hřbitov-
ní prostor 
pouze skříň-
ka na stromu 
s pečlivě za-
znamenanou 
událostí, kte-
rou zapsal p. 
J. Brada. 

Další obrázek se nachází při asfaltové 
silnici vedoucí na Plevňov od Přeštic 
po pravé straně hned na začátku lesa, 
též sem přijdete polní cestou 
z kucínského vršku, která už je na 
konci rozoraná. Na tomto místě od 
nepaměti býval obraz sv. Barbory, jak 
čas plynul, obraz chátral, až jednoho 
dne zmizel úplně. Ani staří pamětníci 
už nevěděli, kdy ho sem prvně někdo 
pověsil a proč. Místo zdejší se přesto 
vrylo do paměti okolního lidu jako U 
Barbory. Pro zachování tradice obraz 
obnovil v roce 2002 Karel Vladař. 

SZ V lese Střížov a lese Ticholovci se 
nachází několik míst, kde je na stro-
mě umístněná skříňka a v ní zazna-
menaná událost která se k tomuto 
místu váže. Postaral se o to pan J. 
Brada z Kucín, lidový sběratel histo-
rických a kulturních památek. Po 
panu Bradovi se o obnovení a udržo-
vání těchto míst v paměti lidí staral 
jeho zeť pan Karel Vladař, který byl 
rodák z Dolců z čp. 24, snad se někdo 
najde, kdo bude pokračovat v jejich 
šlépějích a bude i nadále udržovat 
tuto tradici. Při svých cyklotoulkách 
nebo pěších túrách se u takto označe-
ných míst vždy rád zastavím, abych 

se seznámil s historií zde zazna-
menanou.  
V lese Střížov se nachází hřbitov, 
o velikosti asi 20x20 m, je skryt u 
polní cesty která vede z Kucín na 
Vícov při lese. Když se chodilo 
pěšky do Vícova na pouť, prochá-
zeli jsme kolem. Na tomto místě 
stávala po dlouhá léta mohutná 
borovice. Hned vlevo od této bo-
rovice byl ohraničen stružkou 
nouzový vojenský hřbitůvek. 
Podle pověsti a vyprávění lesního 
Cirkla z Přeštic, jehož předkové 
bývali též hajnými ve službách 

přeštické obce, byli zde pochováni 
morem stiženi francouzští vojáci ve 
válkách napoleonských. V 19. století 
bylo zde při kopání nalezeno nepo-
rušené tělo v uniformě francouzské-
ho vojáka – důstojníka. Při kácení 
lesa byla tato borovice jako označe-
ní onoho památného místa zachová-
na. Stála tady jako na stráži hezkou 
řádku let. Starší generace nazývá 
toto místo „U obrázku“ nebo také 
„U borovice“. Mnoho lidí p řejde 
kolem tohoto místa, aniž by věděli, 
jaké události se zde přihodily a proč 
tu dříve stávala ona mohutná samo-
jediná borovice uprostřed mladého 

Vojenský hřbitovVojenský hřbitovVojenský hřbitovVojenský hřbitov    

Děkujeme sponzorům, 
kteří podpořili náš dět-

ský den. Jsou to: 
⇒Pekárny a cukrárny Klatovy, a.s. 
⇒Západočeské konzumní družstvo 

Plzeň, prodejna DOLCE 
⇒Radka Hiková, Dolce 
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Letos se opět rozběhl další ročník zá-
vodů malých motocyklů JAWA 50. 

Letos první závod 
v seriálu FICHTLPŘÁ-
TEL p řipadl na obec 
Vstiš u Dobřan, kde 
podobně jako u nás zá-
vod pořádá místní SDH. 
Závod se konal 21.4. na 

TOUR DE DOLCE 
2012 

8.května se jel V. ročník 
cyklistické vyjížďky. Ráno 
před OÚ se sešlo 13 účast-
níků výletu. Cílem výletu 
bylo okolí Roupova 
s prohlídkou hradu. Počasí 
účastníkům přálo a výběr 
trasy byl volen i pro méně 
zdatné cyklisty. Trasa mě-
řila 50 km. 

SZ 

louce za obcí. Přes slunečné počasí, 
byla trať  značně promočena, ale o to 
s větší vervou vtrhlo 57 posádek na 
trať a celé 3 hodiny dokázaly kroužit 
až do mávnutí cílového praporu. 
I dolčtí „fichtla ři“ si tento závod nene-
chali  ujít a celkem se na trati potkalo 
5 našich posádek. 
Tým PSP (P.Paluch, J.Sedlák) obsadil 
2. místo v kategorii SPORT 
T ý m  B U B L Á K  T E A M 
(J.Záhořík,P.Kasl) obsadil 3. místo 
v kategorii SPORT 
T ý m  L O S  B A N D I T O S 
( M.Šrámek,P.Žambůrek, M.Paluch) 
s týmem FICHTLMOTORGANG 
DOLCE  (J.Regner, M.Regner, 
M.Regner) obsadily společně 10. místo 
v kategorii SPORT 
Tým PM TEAM (M.Machá ček, 
P.Žikeš) obsadil 5. místo v kategorii 
SPECIÁL 
Veškeré fotografie, videa a celkové 
výsledky naleznete na: http://
www.fichtlpratele.cz/01%20vstis/
vstis.php 

KATEGORIE 
STODOLÁK, SPORT, SPECIÁL 

STARTOVNÉ 
150 Kč za startujícího 

 V SOBOTU 23.6.2012 Příchovice 

3 HODINOVÝ VYTRVALOSTNÍ ZÁVOD3 HODINOVÝ VYTRVALOSTNÍ ZÁVOD3 HODINOVÝ VYTRVALOSTNÍ ZÁVOD3 HODINOVÝ VYTRVALOSTNÍ ZÁVOD    
ZAŘAZENO DO POHÁRU FICHTL P ŘÁTEL 

REGISTRACE 9:00 - 10:30, TRÉNINK 10:00-11:00, ZÁVOD 12:00 - 15:00 

FICHTL CUP 
 

Sezona 

FICHTLCUPŮ začala 

Kontakt      Registrace na: 
Radek Přibyla  Zdeněk Toman  www.fichtlpratele.cz 
724-675-336  723-905-262 
radek.pribyla@seznam.cz zd.toman@seznam.cz 

Občerstvení zajištěno 
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Po loňském úspěchu a kladném ohla-
su prvního závodu malých motocyklů 
JAWA 50, se opět nadšenci rozhodli 
uspořádat  II.ROČNÍK FICHTLCUP 
DOLCE pod hlavičkou SDH. 
Závod připadl na 5. května. Počasí 

stejně jako loni pořadatelům přálo. 
Pro 38 posádek byla opět pečlivě při-
pravena a zabezpečena trať. Nechybě-
lo ani občerstvení. 
Před startem, který byl v 11.°° hod., 
byli závod-
níci sezná-
meni s tratí 
a jejími 
krizovými 
místy. Poté 
následovalo 
mávnutí 
startovního 
praporu a 
po 4 hodiny 
bylo slyšet 
jen vytoče-

né maloobjemo-
vé motory a po-
křiky fandících 
diváků. 
V 15.°° hod. více 
jak polovina 

po-
sádek 
projela 
úspěšně 
cílem. 
Tentokrát se štěstí k „našim 
posádkám“ otočilo zády a 2 
týmy musely závod ukončit 
předčasně a další po poruše 
stroje získal velkou časovou 
ztrátu. Nejlépe dopadl tým 
PSP (P. Paluch, J. Sedlák) 
s obsazeným 2. místem 
v kategorii SPORT a tým 
LOS BANDITOS (M. Šrá-
mek, M. Paluch) dojel na 9. 

místě, BUBLÁK TEAM (J. Záho řík, 
P. Kasl, J. Matas) skončil na 18. místě 
v kategorii SPORT a na FICHTLMO-
TORGANG DOLCE (M. Regner,M. 
Regner, J. Regner) připadlo 22. místo 

v kategorii SPORT. Na PM TEAM 
(M. Macháček, A. Kučera) zbylo pro 
poruchu stroje 9. místo v kategorii 
SPECIÁL. 
Celý závod se obešel bez vážnějších 
zranění, především díky traťovým 
komisařům, kteří po celou dobu závo-
du bděli nad bezpečností závodníků. 
SDH DOLCE tímto děkuje všem, kte-
ří se podíleli na přípravě a realizaci 
závodu. Majitelům za půjčení pozem-
ků a občanům za poskytnutou tole-
ranci při zvýšené hladině hluku. 
Veškeré výsledky, fotogalerie a video-

galerie a ostatní informace naleznete 
na: 

http://www.fichtlpratele.cz/02%
20dolce/dolce.php 

II.ZÁVOD FICHTLŮ VE VIŠŇOVCE 

V červnu 2012 oslaví: 
 

Zdeňka  Stieberová - 83 let 
 

Václav  Duchek - 60 let 
 

Karel  Palounek - 60 let 

 
V červenci 2012 oslaví: 

 

Václav  Duchek - 83 let 

 
V srpnu 2012 oslaví: 

 

Zdeňka  Staňková - 60 let 
 

Anna  Bultasová - 60 let 

Naši 
jubilanti 



Nový Zéland 
Členění: North Island, South Island, 

Stewart Island 
Počet obyvatel: 4076140 
Hlavní město: Wellington 
Rozloha (v km2): 268021 
Hustota obyvatel (na km2): 15 
Úřední jazyk: angličtina, maorština 
Měna: Novozélandský dolar NZD 

(1 NZD = 15,20 CZK) 
Časový posun (český zimní čas): 11 
Už delší dobu jsem se chtěl podívat ně-
kam do ciziny, kde bych strávil více 
času, nasál atmosféru, poznal místní 
kulturu a obohatil se o nové zážitky a 
zkušenosti.  Po dlouhém rozhodování  
jsem zvolil cestu na Nový Zéland, jelikož 
má Česká republika pouze dva státy 
mimo Evropskou unii, kam se dá odjet 
na pracovní povolení. 
Naše cesta začala v Plzni na nádraží. Jeli 
jsme se společností  Student Agency  do 
Prahy a z Prahy do Vídně.  Do Vídně 
jsme přijeli v podvečer, čekali na odba-
vení zavazadel a hurá do letadla. První 
let byl z Vídně do Zurichu, kde jsme 
přestoupili do jiného letadla.  Asi během 
hodiny jsme odlétali do jihokorejského 
města Soul.  Zde jsme strávili jednu noc  
v hotelu a podnikli několikahodinovou 
procházku nočním městem. Druhý den 
jsme  se dopravili zpět na letiště,  kde 
nás čekal další 12-ti hodinový let s cílem 
Nový Zéland do města Auckland. 
Auckland je největším městem  Nového 
Zélandu. Většina mezinárodních letů 
končí právě zde i přesto, že  je hlavním 
městem  Wellington. V oblasti Aucklan-
du je největší  hustota osídlení.  Po příle-
tu jsme ještě museli projít přes 
„imigra ční“, což proběhlo naprosto bez 
problémů. Před letištní halou na nás 
dýchlo vlhké, teplé jarní počasí. Vzali 
jsme si taxi a nechali se odvést na místo 
našeho ubytování, které jsme měli za-
mluvené už z Čech.  V Aucklandu jsme 
strávili t ři dny.  Koupili jsme auto, zaří-
dili bankovní účet,  prohlédli si přístav a 
vystoupali na věž  Skytower,  která je 
nejvyšší na jižní polokouli. Pokračujeme  
směrem na jih.  Blížíme se do krajiny 
sopek a geotermické činnosti.  Za jasné-
ho počasí  je možné spatřit uprostřed  
severního ostrova  několik sopek, které 
byly činné ještě před dvaceti lety.      V 
okolí jsou k vidění  pastviny s kravami a 
ovcemi.  Jednou ze zajímavostí  je, že na 
Novém Zélandu žije více ovcí než lidí. 
Severní ostrov sám o sobě je rušnější 
než  Jižní ostrov. Poznáte to na silnicích, 
četnosti měst, počtu obchodů  a  fastfoo-
dů kolem silnic. 
Pomalu se blížíme k národnímu parku 

Tongariro, kde vyrážíme na vyhlášený 
celodenní  trek k sopkám a krásným 
jezírkům. Nedaleko  se rozkládá známé  
velké jezero Taupo, poblíž kterého mů-
žete narazit na geotermickou činnost v 
podobě horkých pramenů. Od tohoto 
jezera je to kousek do města Rotorua, 
které je zároveň mekkou turismu. Celá 
oblast Rotoruy je ovlivněna vulkanickou 
činností. Nacházíme zde mnoho parků 
vybudovaných na lávových polích, s je-
zery, ze kterých stoupá horká pára, gej-
zíry horké páry, bublající bahna a siřiči-
tá pole, kde půda hraje všemi barvami.  
Bublající jezír-
ka se spoustou 
dýmu nachází-
me dokonce i v 
obyčejném par-
ku uprostřed 
města. Turisté 
hojně vyhledá-
vají  horké láz-
ně a koupele. 
Dalším místem 
naší zastávky je 
hlavní město 
Nového Zélandu Wellington, odtud nase-
dáme na trajekt a přeplouváme na Jižní 
ostrov. Po 4 hodinách plavby se vylodí-
me v malém rybářském  městečku  Pic-
ton. Odtud odjíždíme do města Motue-
ka,  kde  se setkáme s několika přáteli z 
Čech.  Díky troše štěstí se nám zde pove-
de sehnat práci na měsíc při protrhávání 
jablek. Během prvního měsíce strávené-
ho v Motuece jsme se jeli podívat do 
národního parku Abel Tasman. Toto 
místo podtrhuje pestrost Nového Zélan-
du. Tento národní park je opravdu nád-
herný, ať už si ho projdete pěšky nebo si 
půj číte kánoe. Místní pláže s azurovou 
vodou patří k nejhezčím.  Na některých 
místech najdete dokonce i tuleně.  Něko-
lik dní p řed Vánocemi  vyrážíme na ces-
ty  po Jižním ostrově.  Cestou na jih je-
deme po západním pobřeží ,  které je 
vyhlášené hodně deštivým počasím a 
muškami sendfly. Následuje zastávka v 
Punakaiki, známé místo západního po-
břeží  pro své „palačinkové skály". 
Opravdu krásné místo, stejně tak  jako 
celá následující cesta po pobřeží dále na 
jih  s mnoha úžasnými vyhlídkami. Další 
den jsme již u obřího ledovce Franz Jo-
sef.  Je jen málo ledovců na světě, kde se 
ledovec plazí až těsně k zelenému lesu do 
nížiny.  Za slunečného počasí je to nád-
hera, bílá masa ledu, která se třpytí do-
modra a s okolními vodopády a zeleným 
porostem vytváří krásnou podívanou.  
Stejně tak krásný  je i druhý ledovec  
Fox Glacier,  ležící jen několik kilometr ů 
jižn ěji.  Na oba dva  ledovce se pořádají 

túry s    průvodcem. Teď už nás  čeká 
Queenstown, kouzelné město  mezi ho-
rami  a kaňony u břehu jezera. Toto 
městečko je vyhlášenou turistickou 
destinací. Nabízí nekonečné množství 
aktivit a výletů. Můžete vyrazit na hor-
ská kola, rafting, bungee jumping, skok 
z padáku, popřípadě vyjet  lanovkou na 
nejvyšší  vrchol, který nám nabízí nád-
herný výhled do okolí. Městečko má 
kouzelnou atmosféru i ve svém centru. 
Nacházíme zde mnoho restaurací a ka-
váren, v létě pláž, která  v zimě slouží 
jako centrum pro okolní lyžařská stře-

diska.  Od  ledna 
pracujeme ve 
městě Cromwel  
( velikostí podob-
né městu Přešti-
ce). Zde jsme 
zaměstnáni u 
společnosti, kde 
provádíme sběr 
třešní, meruněk, 
broskví a švestek. 
N e j k r á s n ě j š í 
zastávkou a vel-

kou turistickou atrakcí Nového Zélandu 
je Milford Sound.  Nachází se v srdci 
národního parku fjord ů. Potíž bývá s 
počasím, často prší a je mlha. Zde si 
zaplatíme výlet na lodi, která nás vezme 
mezi strmé soutěsky fjord ů, kolem ne-
sčetných vodopádů. Většina turistů se 
shoduje, že i přes déšť a nevlídné počasí 
tento výlet lodí stál za to. Cestou se sta-
víme na nejvyšší hoře Nového Zélandu 
Mt.Cook s několika treky. Počasí nám 
nepřeje a tak si nevybíráme ani jeden a 
pokračujeme dál v jízdě. Cestou po vý-
chodním pobřeží se zastavujeme ve 
městě Christchurch s historickou ka-
tedrálou, která týden po naší návštěvě 
padá k zemi díky velkému zemětřesení, 
k t e r é  t o t o  mě s t o  z a s á h l o .  Z 
Christchurch se vracíme zpět do Motue-
ky, kde hledáme práci. Podařilo se nám 
najít jednu firmu, pro kterou jsme pra-
covali skoro rok. Začali jsme se sběrem 
jablek dále následoval sběr kiwi a p řes 
zimu prostříhávání  ovocných stromů a 
stromů kiwi. Na Novém Zélandu jsme 
strávili 15 měsíců.  Working Holiday 
visa nám byla vystavena na 1 rok a pak 
jsme si zažádali ještě o prodloužení o 
další tři měsíce. Tento čas jsme využili 
skoro do posledního dne, co nám byl 
tamější vládou povolen. Nový Zéland je 
krásnou zemí, která nabízí spousty 
možností,  počínaje nedotčenou příro-
dou, horami, sopkami, sjezdovkami, 
moderními městy a bohatou kulturou 
místních obyvatel.                  Lukáš Louda 
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kterým král Václav II. ve 13. století udě-
lil právo várečné. Výrobky minipivova-
ru jsou kvasnicový "ležák" v jakosti 
11% a 14% vyráběný pro potřeby re-
staurace se zásadou dodržení kvality a 
potřebné délky zrání. Výsadou piva je 
jakost neodvislá na množství. Bez žád-
ných chemických příměsí se prodává 
kvasnicový ležák, který je nejen pivem, 
ale také „lékem" pro obsah řady vitamí-
nů a minerálů vhodných pro organis-
mus. 

Pivovar Groll Plzeň 

V minipivovaru Groll se vaří pivo od 
roku 2010 podle původní receptury a 
tradi čním způsobem tak, jak jej kdysi v 
19. století vařil sládek Josef Groll. Do-
minantami procesu výroby piva v re-
publice dnes již ojedinělém minipivova-
ru jsou v restauraci umístěné měděné 
varné kotle vsazené do kachlových ka-
men, v kterých se pivo vaří. Raritou je i 
měděná pánev - neboli štok, v kterém se 
mladina odděluje od kalu. Vyčištěna se 
chladí v replice 160 let starého sprcho-
vého chladiče, odtud se stáčí do vodou 
chlazených kvasných dubových kádí, v 
kterých mladé pivo týden kvasí. 9 ležác-
kých vysmolených dubových sudů o 
objemu 450l je další chloubou tohoto 
dnes již ojedinělého pivovaru. Zde pivo 
zraje 1 měsíc. Výsledkem je Lotr 11% 
světlý a Lotr 11% polotmavý. Celý pro-
ces výroby piva vede a řídí ing. Miroslav 
Kapr. Pivo můžete ochutnat v útulné 
Grollově pivnici, v restauraci s výhle-
dem na varny nebo na venkovní poseze-
ní.  

Plzeň – pivovar U SLÁDKA 
Tento minipivovar byl otevřen v roce 
2010. V pivovaru vaří světlé a polotma-
vé pivo 12%; zároveň ovšem počítají i s 
tím, že budou pravidelně překvapovat 
různými speciály – pivem vánočním či 
velikonočním, třešňovým ve stylu bel-
g i c k é h o  K r i e k  a  p o d o b ně . 
Všechna piva mají společné to, že jsou 
připravována z čistě přírodních surovin, 
a to přímo před vašimi zraky – nádher-
ná měděná varna vám padne do očí 
hned při vstupu do restaurace.  

SZ 

uvádí rok 1736. Rozkvět pivovaru 
představuje období, kdy patřil hra-
běcímu rodu Stadionů a kdy byl 
postupně rozšiřován až do dnešní 
podoby. Když rod Stadionů počát-
kem 20. století vymřel, pivovar ně-
kolikrát zm ěnil majitele a od roku 
1924 do konce II. světové války pat-
řil rodu Schönbornů. Po válce byl 
podnik znárodněn a jeho význam 
začal upadat. Objem výroby se sni-
žoval a budovy chátraly. V 70. le-
tech zbylo z kdysi slavného pivovaru 
už jen torzo, jehož výrobní linka 
sloužila k plnění sodovky, a i ta se 
brzy nadobro zastavila. Objekt v 
žalostném stavu koupil v roce 2001 
Jan Skala, a v roce 2006, bylo opět 
uvařeno originální koutské pivo. V 
Koutu se vaří výčepní10%, originál-
ní nefiltrovaná 12% a tmavé speciá-
ly 14% a 18%. Pivovar si přivezl i 
prestižní mezinárodní ocenění za 
dvě třetí místa z degustace ve Fran-
cii za účasti 260 pivovarů z celé Ev-
ropy. 

U Rybiček Stříbro 

Adaptace komplexu domů U Rybi-
ček v centru královského hornické-
ho města Stříbra byla zahájena v 
roce 2001 a dokončena v roce 2007. 
V historických budovách ze 14. sto-
letí tak vznikl vinný restaurant a v 
roce 2008 také pivovar a penzion s 
pivnicí s vynikající kuchyní. Varna 
pivovaru je umístěna v pivnici. Piva 
jsou nefiltrovaná a vedle světlého a 
tmavého ležáku nabízí i pivo pšenič-
né a speciály dle aktuální nabídky. 
Pivovarská technologie je umístěna 
v historickém sklepě, kde se nachází 
samoobslužný pivovarský salonek s 
výhledem na spilky. Pivovar obnovil 
tradici vaření piva ve Stříbře po 57 
letech. Vyrábí piva: Stříbrňák 10%, 
Argent 12% ječmenný ležák, 
Duchmaus  Weissbier 14% pšeničné 
pivo, Horník 13% černé pivo, Ost-
rostřelec speciální polotmavé pivo je 
vyráběné pouze pro významné pří-
ležitosti. 

U rytíře Lochoty Plzeň 

První minipivovar v Plzni, začal 
provoz v roce 2001. Minipivovar "U 
rytí ře Lochoty" vaří nepasterizova-
ný a jemně filtrovaný "kvasnicový 
ležák" dle technologického postupu 
a zásad, které jsou shodné s postupy 
uplatněnými v plzeňských domech, 

Belveder Železná Ruda 

Dne 20. 7. 2007 byl v 17 hodin a 17 
minut slavnostně otevřen a vysvěcen 
pivovar, který se stal hlavní atrakcí 
celé Železné Rudy. Hosté mohou 
posedět přímo ve varně pivovaru a 
ochutnat 4 druhy piva: světlou 11% 
Belveder, polotmavou 12% Belgrad, 
světlou 12% Švejk, tmavou 13% 
Gradl a světlou medovou 13% Paše-
rák. Pivo je vařené dle starých re-
ceptur a je nepasterované a nefiltro-
vané. Pivovar navázal na tradici 
měšťanského pivovaru v Železné 
Rudě, který vařil pivo již v roce 1787 
a násilně ukončil výrobu v roce 1962. 
Po 45 letech se podařilo obnovit tra-
dici železnorudského piva. 

Modrá Hvězda Dobřany 

Počátek pivovarnictví v Dobřanech 
se datuje do roku 1378. Tehdy udělil 
měšťanům probošt Udarlich privile-
gium s právem várečným. Toto prá-
vo potvrdil český král Vladislav II. i 
císař Ferdinand III. V červnu 1998 
na počest 620. výročí propůjčení 
práva várečného byl na náměstí T. 
G. M. otevřen nový minipivovar a 
tím obnovena pivovarská tradice. V 
současné době pivovar nabízí pivo 
světlé 10%, světlý ležák 12%, tmavý 
speciál 14%, polotmavý speciál 16%, 
světlý speciál 17%, speciální ochuce-
ná piva a pivní pálenku. 

Purkmistr Plzeň Černice 

V letech 1999-2000 byl objekt zakou-
pen se záměrem přebudování na 
komplex s gastronomickým a spor-
tovně-relaxačním využitím. Otevření 
se uskutečnilo, 6. 6. 2007. Značka 
Purkmistr, pro název piva, byla pře-
vzata ze zaniklého pivovaru 
v Domažlicích. Pivo se podává nefil-
trované a nepasterizované a čepuje 
se Purkmistr 12% světlý, tmavý a 
polotmavý ležák, fíkový speciál, 
zázvorový speciál, Písař 12% pšenič-
né a Radní 14% jantarový polotma-
vý speciál. 

Pivovar Kout na Šumavě 

Koutský pivovar byl založen pravdě-
podobně po zániku hradu Rýzmber-
ka během třicetileté války. V této 
době bylo vyrobeno první koutské 
pivo a začala se psát historie pivova-
ru Kout na Šumavě. První písemné 
zprávy však pocházejí až z prvních 
let 18. století. Jako rok založení se 

Minipivovary v Plzeňském kraji (pokračování z minulého čísla) 
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Něco o ženách 

Po první světové válce 17. června 1919 
bylo zvoleno první zastupitelstvo obce 
Dolce v nově vzniklé republice. První-
mi zastupiteli byli tito občané – Josef 
Ziegler čp. 31 (starosta), Václav Bra-
da čp. 25, Václav Bultas čp. 40, Fran-
tišek Klasna čp. 10, Martin Beneš čp. 
7, Václav Macháček čp. 6, František 
Brabec čp. 56, František Fořt čp. 53, 
Josef Stuchl čp. 19, Tomáš Stuchl čp. 
46, Matěj Korbel čp. 60 a Jan Veselý 
čp. 30. V roce 1945 převzaly pravomo-
ci předchozích obecních, resp. měst-
ských zastupitelstev, Místní národní 
výbory (MNV), které vykonávaly 
v Československu v letech 1945 - 1990 
správu obcí. Dnem ustavení zaniklo 
obecní zastupitelstvo a obecní úřad 
byl nahrazen úřadem místního národ-
ního výboru. V roce 1960 došlo ve 

volbách k sloučení obcí Dolce – Újezd 
se sídlem v Dolcích. Prvního ledna 
1964 byly přidruženy pro pravomoc a 
řízení v MNV Horšicích obce Dolce a 
Újezd. Dne 14. ledna 1964 proběhly 
volby a v 11-ti členném zastoupení 
měla naše obec tři občany, Václava 
Zieglera čp. 63, Václava Blackého čp. 
10 a Václava Boříka čp. 75. Horšice 
zastupovalo pět občanů, Újezd dva a 
z Týniště jeden. V roce 1990 se obec 
zásluhou některých našich občanů 
oddělila a po 26 letech opět začala 
působit samostatně. Komunálními 
volbami, které se uskutečnily 24. 11. 
1990, bylo zvoleno první zastupitel-
stvo obce Dolce v novodobé historii. 
Těm, kteří byli zvoleni a zasloužili se o 
to, aby obec byla nastartovaná 
k samostatné působnosti, patří velké 
poděkování, že vzali na svá bedra ten-

to nelehký úkol. Někteří z nich už 
nejsou mezi námi, někteří se odstěho-
vali a tak si připomeňme po 22 letech, 
kdo z našich občanů v tomto zastupi-
telstvu působil. Bylo voleno 9 zastupi-
telů – Marie Fořtová čp. 76, ing. 
František Hanuš čp. 98, ing. Miroslav 
Regner čp. 91, Josef Macháček čp. 95, 
Josef Musil čp. 93, František Stuchl 
čp. 53, Jiří Louda čp. 104, Josef 
Staňek čp. 63, Zdeněk Nový čp. 32. 
Tito zastupitelé volili mezi sebou sta-
rostu a místostarostu. Starostou byl 
zvolen Josef Musil a místostarostou 
Zdeněk Nový. Čas se nedá zastavit a i 
když do voleb zbývá ještě něco přes 
dva roky, je už čas přemýšlet o tom, 
kdo bude mít z občanů zájem zasedat 
v příštím zastupitelstvu, aby obec 
byla samostatná i nadále. 

SZ  
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� Mám rád ženy, které líbají, protože pak musí 
dlouho mlčet… 

� Žena odpustí všechno, vyjma odmítnutí… 
� Ženy jsou schopné všeho. Jsou schopné se 

zamilovat do svých vlastních mužů… 
� Cizí žena se zdá hezčí… 
� Ženy jsou ráj očí, očistec peněženky a peklo 

duše… 
� Jakmile Vás dívka začne oslovovat křestním 

jménem, vydala se na cestu za Vaším příjme-
ním… 

� Pro zdravotní stav ženy jsou obdivné pohledy 
mužů důležitější než léky… 

� Žena, která neumí být šťastná doma, nebude 
šťastná nikde… 

� Ctnostná dívka neběhá nikdy za chlapcem. 
Kdo to kdy viděl, aby past honila myš??? 

� Pane Bože, zachovej mi stálé zdraví a mé ženě 
schopnost pracovat… 

� Moderní žena zná oblíbená jídla svého muže a 
zná také restauraci, kde je podávají… 

� Žena je jako lilie. Jemný muž se jí neodváží 
dotknout, ale přijde osel a sežere ji… 
� Dobré matky střílejí své muže luky a šípy, aby 

nebudily děti…                                                SZ 

Letošní řehtáči 


